



(La version française suit le texte anglais)

Dear ENERGY STAR® Canada participants,

We are pleased to introduce a new initiative that will simplify, streamline, and improve your experience with the ENERGY STAR Canada program.

The Office of Energy Efficiency (OEE) at Natural Resources Canada (NRCan) is engaged in a modernization exercise for its aged databases used to administer its programs. This exercise will have significant implications for the ENERGY STAR program, affecting how you interact with our team and fulfill your program requirements.

This initiative will update our current systems to a secure, web-based program delivery platform for our participants known as Your ENERGY STAR Canada (YESCan). With YESCan, all interactions with ENERGY STAR Canada will take place electronically through this centralized online platform. Through this initiative, it is our goal to significantly reduce submission approval times and provide greater transparency throughout the process. The actual process with the ENERGY STAR Canada program will continue to be used until the new system is in place.

We are optimistic about the advantages this initiative will bring, both for OEE and our valued participants. Through increased automation and digital program delivery, we believe that our ENERGY STAR participants will benefit from the simplification of their interaction with our program.

The implementation of YESCan will be carried out in phases, with the following tentative timeline:

- **Phase 1**
 - Early fall of 2023: testing of submission with selected manufacturers and Certifications Bodies (CBs).
 - Late fall of 2023: testing of shipment data with selected ENERGY STAR fenestration manufacturers.
- **Phase 2**
 - Winter 2024: electronic input of annual shipment data from the ENERGY STAR fenestration manufacturers.
 - Early spring 2024: launch of YESCan for the ENERGY STAR fenestrations manufacturers and CBs.
- **Phase 3**
 - Fall 2024: expected launch of YESCan to all other ENERGY STAR participants.

Additional information will be shared as we approach each phase, with opportunities for live demonstrations of new functionality.

The ENERGY STAR Canada Team

Chère participants ENERGY STAR® Canada,

Nous sommes heureux de présenter une nouvelle initiative qui simplifiera, rationalisera et améliorera votre expérience avec le programme ENERGY STAR Canada.

L'Office de l'efficacité énergétique (OEE) de Ressources naturelles Canada (RNCan) est engagé dans un exercice de modernisation de ses bases de données vieillissantes utilisées pour administrer ses programmes. Cet exercice entraînera des répercussions importantes pour le programme ENERGY STAR, affectant la façon dont vous interagissez avec notre équipe et répondez aux exigences du programme.

Cette initiative mettra à jour nos systèmes actuels vers une plateforme Web sécurisés de prestation de programme pour nos participants connus sous le nom de Votre ENERGY STAR Canada (VESCOCan). Avec VESCOCan, toutes les interactions avec ENERGY STAR Canada se feront par voie électronique via cette plateforme en ligne centralisée. Grâce à cette initiative, notre objectif est de réduire considérablement les délais d'approbations des soumissions et d'offrir une plus grande transparence tout au long du

processus. Le processus actuel avec le programme ENERGY STAR Canada continuera d'être utilisé jusqu'à ce que le nouveau système soit en place.

Nous sommes optimistes quant aux avantages que cette initiative apportera pour l'OEE ainsi que pour nos précieux participants. Grâce à une automatisation accrue et à la prestation de programmes numériques, nous pensons que nos participants ENERGY STAR bénéficieront de la simplification de leur interaction avec notre programme.

La mise en œuvre du nouveau VESCan se fera par phases, avec le calendrier provisoire suivant :

- **Phase 1**
 - Début de l'automne 2023 : tests de soumissions avec des fabricants et organismes de certification (OCs) sélectionnés.
 - À la fin de l'automne 2023 : tests des données d'expéditions avec des fabricants de fenestrations ENERGY STAR sélectionnés.
- **Phase 2**
 - Hiver 2024: saisie électronique des données annuelles d'expédition des fabricants de fenestrations ENERGY STAR.
 - Début du printemps 2024 : lancement du VESCan pour les fabricants de fenestrations ENERGY STAR et les OCs.
- **Phase 3**
 - Automne 2024: lancement attendu de VESCan à tous les autres participants ENERGY STAR.

Des informations supplémentaires seront partagées à mesure que nous approcherons de chaque phase, avec des opportunités de démonstrations en direct de nouvelles fonctionnalités.

L'équipe ENERGY STAR Canada